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خبر

بهداشت و سلامت

کودکان زیر 12 سال واکسینه نمی شوند؛

پای »اومیکــرون« 
به ایران باز شد؟

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا با بیان اینکه 
مطالعات درباره واکسیناسیون سنین زیر ۱۲ سال علیه 
سویه  درباره  حال  عین  در  نشده،  کامل  هنوز  کووید 
اینکه ۳ مرکز فعال در این  با توجه به  اُمیکرون گفت: 
زمینه داریم که حتی روزهای تعطیل هم از صبح تا شب 
هنوز  اما  ژن سکوئنسینگ هستند،  و  فعالیت  حال  در 

گزارشی از امیکرون در ایران نداریم.
دکتر حمیدرضا جماعتی در حاشیه جلسه کمیته علمی 
کمیته  امروز  جلسه  در  گفت:  کرونا،  با  مقابله  کشوری 
علمی درباره آخرین یافته ها از سویه اُمیکرون و گسترش 
آن در کشورهای مختلف جهان صحبت شد و بحث دوم 
دُز  و  آن  مختلف  پلتفرم های  و  واکسیناسیون  مورد  در 
بوستر بود. در بخشی نیز درباره شرکت های داخلی که کار 
تولید واکسن را انجام می دهند نیز صحبت هایی شکل 

گرفت.
وی درباره واکسیناسیون افراد زیر ۱۲ سال نیز اظهار کرد: 
هنوز مطالعات کامل نشده اما در دستور کار است و اگر 
اطلاعات کافی به دست آوریم که نشان دهنده کارایی و 
عدم عارضه برای سنین زیر ۱۲ سال باشد )که معمولا در 
برخی کشورها برای ۵ تا ۱۲ سال انجام واکسیناسیون آغاز 
شده است( ان شاءالله ابلاغ می شود؛ اما هنوز در دستورکار 
نیست و کمیته علمی هنوز در حال مطالعه بر آن است تا 
از کشورهایی که در حال انجام این کار هستند، اطلاعات 

به دست آورد تا بر اساس آنها تصمیم گیری کند.
واکسن های  سری  یک  در  خوشبختانه  کرد:  تاکید  او 
داخلی نشان داده شده است که نسبت به واکسن های 
خارجی اثربخشی بیشتری دارند و این یک چشم امیدی 
کافی  حمایت  آینده  در  اگر  که  است  کرده  باز  ما  برای 
صورت گیرد، بتوانیم به صادرات این واکسن های داخلی 

اقدام کنیم.
جماعتی درخصوص واکسن های بوستر دز، تصریح کرد: با 
این مطالعات داخلی در کشور که نشان دهنده اثربخشی 
بیشتر واکسن های تولید شده داخلی بود، این نوید به ما 
داده شد که بتوانیم از واکسن های داخلی برای دزهای 
بوستر استفاده کنیم و شاید حدود ۳۰ میلیون دز واکسن 
در کشور داریم که می توانیم به عنوان دز بوستر در کشور 

استفاده کنیم.
وی گفت: با توجه به حجم بالای واکسیناسیون انجام شده 
در کشور گرچه ما تشویق می کنیم افرادی که واکسینه 
نشدند اقدام به تزریق واکسن کنند ولی ان شاءالله امید ما 
بر این است تا با انجام دز بوستر، اگر خدایی نکرده با پیک 
جدیدی از اپیدمی یا تشدید بیماری روبرو شدیم بتوانیم 

حداقل عوارض ناشی از آن را داشته باشیم.
از  یکی  کرد:  بیان  نیز  اُمیکرون  سویه  درباره  وی 
گزارش هایی که در کمیته علمی امروز داشتیم در مورد 
این بود که آیا در کشچر ما بر اساس سکوئنسینگ ژن 
ویروس، امیکرون در ایران شناسایی شده است یا خیر؟ 
خوشبختانه تاکنون با توجه به اینکه ۳ مرکز فعال داریم 
در حال  تا شب  از صبح  تعطیل هم  روزهای  که حتی 
از  گزارشی  هنوز  هستند،  سکوئنسینگ  ژن  و  فعالیت 
امیکرون در ایران نداریم و در حد توانی که داریم در حال 

بررسی هستیم.

سرمقاله

الزامِ پیشگیری و آموزش؛ 

»اعتیادِبانوان«؛زمینهسازِسقوطارزشها

از موضوعات بحث  زنان یکی  اجتماعی  آسیب شناسی 
برانگیز در جوامع کنونی است. اعتیاد یک آسیب اجتماعی 
است و رشد اعتیاد زنان نیز یکی از خطرناک ترین آسیب های 
اجتماعی می باشد. پایین بودن اعتماد به نفس، نیاز به 
تایید، اضطراب و افسردگی، عدم رشد یافتگی، حضور در 
روانی سبب  و  و عوامل روحی  نامتعارف  میهمانی های 

می شود که زنان به سمت اعتیاد بروند. 
عواملی مانند مشکلات اقتصادی، فقر و نابرابری، خانواده های 
آشفته، زنان بی سرپرست و بد سرپرست و همچنین باورهای 
نادرست و عوامل فردی باعث رشد این پدیده شده است. 

دسترسی آسان به مواد مخدر و فشار اجتماعی بر زنان و 
دختران برای لاغر شدن با هدف زیبایی سبب روی آوردن 

بسیاری از زنان و دختران به مواد مخدر شده است. 
اعتیاد زنان زمینه ساز سقوط بسیاری از ارزش ها و هنجارهای 
فرهنگی و اخلاقی در جامعه است و با توجه به نقش 
مهمی که زنان به عنوان همسر و مادر در زندگی دارند، ضربه 
شدیدی را به بنیان خانواده و جامعه می زنند و جامعه را به 

خطر می اندارند. 

شناخت علل اعتیاد می تواند به ارائه راهکار مناسب منجر 
شود، در حوزه پیشگیری باید خانواده ها را نسبت به مواد 
مخدر و ویژگی های فرد معتاد آگاه کنیم یعنی باید از سنین 
کم، آگاهی رسانی و آموزش های همگانی به افراد داده شود 
و در مدارس افرادی که خلاء عاطفی دارند شناسایی و مورد 
حمایت قرار دهیم که علاوه بر رشد تحصیلی آن ها، مسائلی 
که افراد را در مقابل آسیب های اجتماعی چون اعتیاد تهدید 
می کند، رفع شود. همچنین آموزش مهارت تصمیم گیری 
نیز می تواند نگرش افراد را نسبت به مصرف مواد مخدر 
تغییر دهد. برنامه مناسب برای اوقات فراغت نوجوانان و 
جوانان مانند استفاده از هنر جهت اوقات فراغت، افزایش 
نشاط اجتماعی، اشتغال زایی و تقویت سازمان های مردمی 
راهکارهایی است که  از جمله  افزایش مشارکت مردم  و 
می تواند از اعتیاد پیشگیری کند.  عوامل اصلی اعتیاد مانند 
فقر، بیکاری و... باید از بین بروند و توانمندسازی بانوان 
را باید سرلوحه اقدامات قرار داد. همچنین بحث حمایت 
اجتماعی و ایجاد اشتغال و رفع مشکلات روحی و روانی فرد 

معتاد بهبودیافته برای ماندگاری ترک نیز باید انجام شود.

کرونا در ایران

بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی ۲۴ ساعت گذشته ۲۲۸۹ 
مبتلا به کووید ۱۹ در کشور شناسایی شدند و متاسفانه ۶۱ 
تن نیز جان خود را به دلیل این بیماری از دست دادند. در 
شبانه روز گذشته بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو 
هزار و ۲۸۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 

شد که ۳۵۷ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۵۴ 
ساعت   ۲۴ طول  در  متاسفانه  رسید.  نفر   ۸۱۳ و  هزار 
گذشته، ۶۱ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۷۲۲ 

نفر رسید.
از  نفر  تا کنون ۵ میلیون ۹۶۹ هزار و ۵۹۱  خوشبختانه 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. 
سه هزار و ۱۰۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. 
تا کنون ۴۰ میلیون و ۵۴ هزار و ۷۷۲ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۰ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۸ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۱۱۹ شهر در وضعیت زرد و ۳۲۱ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

22۸۹ بیمار دیگر شناسایی شدند؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۹۶۹ هزار و ۵۹۱ تن رسید

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

مقام معظم رهبری: ما در حقیقت، انقلاب، اسلام، قرآن، استقلال، آبروی و 
حیثیت را از برکت خون پاک شهدای عزیزمان داریم.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان اردبیل را گرامی می دارد

اعتیاد زنان زمینه ساز سقوط بسیاری از ارزش ها و هنجارهای فرهنگی و اخلاقی در جامعه است و 
با توجه به نقش مهمی که زنان به عنوان همسر و مادر در زندگی دارند، ضربه شدیدی را به بنیان خانواده و 

جامعه می زنند و جامعه را به خطر می اندارند. 

آموزشرفاه و تعاون

پذیرش ۱۱۶ نیروی جدید آتش نشانی در مراحل 
نیروهای  سال  اواخر  تا  و  دارد  قرار  پایانی 
تازه نفس )۱۰۰نفر نیروی مرد و ۱۶نیروی زن(، 
شهر  آتش نشانی  سازمان  آموزش  مرکز  وارد 
تهران در صالح آباد می شوند، این نیروها پس 
از فراگیری تخصص های لازم وارد ایستگاه ها 
شده و در ماموریت ها شرکت می کنند. این کار 
برای نخستین بار است که در پایتخت انجام 

می شود اما از زمان حضور مولی ویلیامز، نخستین زن آتش نشان در نیویورک ۲۰۳سال و 
از تأسیس نخستین ایستگاه آتش نشانی بانوان و فعالیت ۱۱زن آتش نشان در کرج حدود 
۱۱سال می گذرد و اکنون مدیریت شهری تهران گام هایی برای جذب نیروی زن آتش نشان 

برداشته است.
قرار بود آذر امسال فرایند جذب نیروهای جدید آتش نشانی )۱۱۶نیرو( تمام شود اما به دلیل 
نبود برخی  سازوکارها این امر به تأخیر افتاد و تا پایان سال وضعیت نیروهای جدید تعیین 
تکلیف می شود. همچنین گفتنی است؛ قرار نیست زنان آتش نشان کارهای اداری انجام 

دهند بلکه به گفته مدیرعامل سازمان آتش نشانی در مأموریت ها شرکت می کنند.

دولت سیزدهم اولین لایحه بودجه خود را 
روز یکشنبه )20 آذرماه( با سقف ۳۶۳۱ هزار 
میلیارد تومان و ۲۰ تبصره تقدیم مجلس 
شورای اسلامی می کند. در بند د تبصره ۹ 
ماده واحده لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ که به 
اختصاص  فرهنگ«  و  پژوهش  »آموزش، 
داده شده، آمده است که وزارت آموزش و 
پرورش مجاز است با سازوکارهای تشویقی 

و از طریق مدارس سراسر کشور کتب درسی مستعمل، دفترچه و مجلات مصرفی در 
پایان هر سال تحصیلی را جمع آوری و نسبت به فروش آنها اقدام کند. در تبصره 
۹ ماده واحده لایحه بودجه سال آینده به موضوعاتی چون »مجاز شدن آموزش و 
پرورش برای تعویق سن بازنشستگی معلمان تا سن ۶۵ سالگی« اشاره شده است. 
در بند ی نیز به این موضوع اشاره شده است که وزارت آموزش و پرورش مجاز است 
بازنشستگی معلمان دارای مدرک تحصیلی کارشناسی و بالاتر را تا سن ۶۵ سالگی و 

در صورت رضایت معلمان، به تعویق بیاندازد.

برای نخستین بار در پایتخت؛

۱۶ زن آتش نشان می شوند
در لایحه بودجه 1401 مطرح شد؛

امکان تعویق سن بازنشستگی معلمان
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اجتماعی

اقتصاد کلان

افزایش 7۵0 هزار میلیارد تومانی نسبت به سال جاری؛

لایحهبودجه۳۶۳۱هزار
میلیاردیبستهشد

خود  جلسه  در  وزیران  هیئت  که  آن  از  پس 
رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله  ریاست  به 
لایحه  تصویب  و  بررسی  کار  رئیس جمهور، 
بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور را به پایان رساند. 
و  بررسی  از  پس  جلسه  این  در  دولت  اعضای 
کشور،  کل   ۱۴۰۱ سال  بودجه  لایحه  جمع بندی 

آن را به تصویب رساندند.
لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ با سقف کلی ۳۶۳۱ هزار 
میلیارد تومان در دولت سیزدهم بسته شده که 
به سال جاری حدود ۷۵۰ هزار میلیارد  نسبت 

تومان افزایش دارد.
روز یکشنبه ۲۱ آذرماه لایحه بودجه سال آینده 
به عنوان اولین لایحه تدوین شده توسط دولت 
شد.  ارائه  اسلامی  شورای  مجلس  به  سیزدهم 
که  می دهد  نشان  بودجه  کلی  ارقام  جزئیات 
بودجه سال آینده از نظر منابع و مصارف در رقم 

۳۶۳۱ هزار میلیارد تومان تراز می شود.
اما بودجه از دو بخش بودجه عمومی و بودجه 
شرکت های دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی 
بودجه  که  می شود  تشکیل  دولت  به  وابسته 

عمومی شامل ۱۵۰۵ هزار میلیارد تومان است.
اجزای بودجه عمومی نیز شامل منابع عمومی 
بالغ بر ۱۳۷۲ هزار میلیارد تومان و درآمدهای 
دولتی  موسسات  و  وزارتخانه ها  اختصاصی 

شامل ۱۳۲ هزار میلیارد تومان است. همچنین 
بودجه شرکت های دولتی، بانک ها و موسسات 
کل  عمده  که حجم  دولت  به  وابسته  انتفاعی 
با  داده  اختصاص  به خود  را   ۱۴۰۱ بودجه سال 
رقم ۲۲۳۱ هزار میلیارد تومان بسته شده است.
برای سال جاری سقف  این در حالی است که 
کلی بودجه ۲۸۸۲ هزار میلیارد تومان مصوب 
شده بود که بودجه عمومی ۱۳۷۳ هزار میلیارد 
منابع  تومان  میلیارد  هزار   ۱۲۷۷ شامل  تومان 
درآمد  تومان  میلیارد  هزار   ۹۵.۸ و  عمومی 
شرکت های  بودجه  همچنین  بود.  اختصاصی 
دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به 
شده  مصوب  تومان  میلیارد  هزار   ۱۵۷۱ دولت 

بود.

مکثجامعهراه و مسکن

در لایحه بودجه ۱۴۰۱ بند مربوط به میزان وام ازدواج جوانان و تکلیف شبکه بانکی 
به پرداخت آن برداشته شده است . براساس تبصره ۱۶ ماده واحده لایحه بودجه سال 
آینده که مربوط به تسهیلات تکلیفی است عنوان شده است: بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران از طریق بانک های دولتی، خصوصی و موسسات اعتباری غیر بانکی 
مکلف به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه از محل ۱۰۰ درصد مانده سپرده های قرض 
الحسنه و ۵۰ درصد سپرده های جاری شبکه بانکی پس از کسر سپرده قانونی به 
موارد مندرج در قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی از جمله قانون برنامه ششم 
توسعه است. طبق این تبصره، موضوعات و ذینفعان، میزان تسهیلات پرداختی، 
دوره بازپرداخت، از جمله موضوعاتی است که در آیین نامه اجرایی این بند که توسط 
سازمان برنامه و بودجه کشور با همکاری بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و 
معاونت امور مناطق محروم حداکثر تا یک ماه پس از ابلاغ این قانون تهیه و به 
تصویب هیأت وزیران می رسد، تعیین می شود. بنابراین، دولت در لایحه بودجه سال 
آینده برای تسهیلات تکلیفی درخواست اختیار کلی کرده است.  این در حالی است 
که پیش از این هر ساله در بودجه بندی به وام ازدواج، مبلغ آن و تکلیف بانک ها 
به پرداخت مبلغ مربوطه اختصاص داشت و طبق قانون بودجه در سال جاری 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای هر یک از زوج ها معادل ۷۰ میلیون تومان و با 

دوره بازپرداخت ۱۰ ساله تعیین شده است.

طی روزهای گذشته خبری منتشر شد مبنی بر اینکه به ایرلاین ها و آژانس های 
مسافرتی داخلی کتبا اعلام شده باید حداقل قیمت ۶۰۰ هزار تومانی برای پروازهای 
داخلی را رعایت کرده و از آن پایین تر نیایند. این موضوع واکنش های متعددی را 
به دنبال داشت از جمله اینکه چرا سازمان هواپیمایی کشوری به این مسئله ورود 

پیدا نمی کند و مگر ارزان فروشی قیمت بلیت هواپیما هم جرم است؟
محمد محمدی بخش - رییس سازمان هواپیمایی کشوری- در این باره اظهار کرد: 
این سازمان به عنوان دستگاه حاکمیتی مخالفتی با کاهش قیمت بلیت هواپیما و 
ارزان فروشی آن ندارد به شرط آنکه امنیت پرواز و مسافران هوایی به مخاطره نیافتد.
وی افزود: هزینه های ثابت هر ساعت پرواز با جدول ماتریکسی تعیین شده و در هر 
پروازی با هر هواپیمایی مشخص است که حداقل قیمت بلیت هواپیما باید چقدر 
باشد. بنابراین قیمت گذاری پایین تر از آن به این معنی خواهد بود که در آینده بسیار 
نزدیک آن شرکت ورشکسته می شود. وی  ادامه داد: نگرانی اصلی در این زمینه 
این است که  کاهش قیمت یا ارزان فروشی غیر منطقی هم نشان دهنده صرف 
نظر کردن یک ایرلاین از یکی از آیتم های مربوط به هزینه های ثابت مانند سوخت، 
مالیات، نکات مربوط به مسائل ایمنی و ... است و اگر قیمت بلیت هواپیما بیش از 
حد کاهش پیدا کند سازمان هواپیمایی ورود پیدا خواهد کرد چرا که در این صورت 
نشان می دهد از مسائل مربوط به ایمنی که خط قرمز ماست صرف نظر شده است.

محمدحسن علمداری درباره نحوه بازپرداخت تسهیلات ساخت طرح نهضت 
ملی مسکن با اشاره به اینکه بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار و ابلاغ بانک 
مرکزی بانک ها مکلف شدند تا سالانه ۳۶۰ هزار میلیارد تومان را به بخش مسکن 
اختصاص بدهند گفت: به طور معمول بازپرداخت تسهیلات طرح نهضت ملی 
مسکن با لحاظ ۳ سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱۷ ساله به این نحو است که 
برای تسهیلات ۴۵۰ میلیون تومانی بدون سود دوران ساخت ماهانه ۷ میلیون 
تومان قسط توسط مشارکت کنندگان و دریافت کنندگان واحدها پرداخت می شود.

وی ادامه داد: تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی نیز با احتساب ۳ سال دوران ساخت 
و بازپرداخت ۱۷ ساله ۶ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان، تسهیلات ۳۰۰ میلیون تومانی 
با احتساب ۳ سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱۷ ساله ۴ میلیون و ۷۰۰ هزار 
تومان است. عضو هیئت مدیره بانک عامل بخش مسکن در خصوص بازپرداخت 
تسهیلات مسکن روستایی که ۲۵۰ میلیون تومان است، گفت: تسهیلات طرح 
نهضت ملی مسکن با لحاظ ۳ سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱۷ ساله برای 
تسهیلات ۲۵۰ میلیون تومان ۴ میلیون تومان است. علمداری تصریح کرد: چنانچه 
سازندگانی طی دو سال واحدها را به اتمام برسانند، بازپرداخت تسهیلات نیز ۱۸ 

ساله خواهد شد که میزان اقساط نیز نسبت به آن کاهش دارد.

از لایحه بودجه 1401؛

بند وام ازدواج از لایحه
 بودجه ۱۴۰۱ حذف شد

»رییس سازمان هواپیمایی« پاسخ داد:

ارزان فروشی قیمت بلیت 
هواپیما تخلف است؟

خبر مهم برای متقاضیان مسکن؛

مبلغ اقساط وام نهضت ملی 
مسکن اعلام شد

انرژی بانک

از جزئیات لایحه بودجه 1401؛

پیش بینی صادرات 1/2 میلیون 
بشکه ای نفت در سال آینده

بر اساس لایحه بودجه سال ۱۴۰۱، صادرات نفت در سال آینده 
روزانه یک میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه در نظر گرفته شده است. 
حجم صادرات نفت در لایحه بودجه یکی از مهمترین ارقام به 
شمار می رود. از همین رو هر ساله با تقدیم لایحه بودجه به 
مجلس یکی از اعدادی که مورد توجه قرار می گیرد حجم صادرات 
نفت و درآمد حاصل از آن است. با این حال به دلیل تحریم های 
آمریکا علیه صادرات نفت ایران، این عدد در سال های گذشته 
پایین بوده و همان حجم پایین نیز در اغلب موارد محقق نشده 
است.   امسال اما با توجه به گشایش های دولت سیزدهم در 
زمینه فروش نفت، حجم در نظر گرفته شده برای صادرات نفت 
اهمیت ویژه ای دارد. در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱، صادرات روزانه 

۱.۲ میلیون بشکه نفت در روز پیش بینی شده است.  
در لایحه بودجه سال آینده درآمد ایران از محل صادرات نفت، 
میعانات گازی و گاز ۳.۸ میلیون میلیارد ریال برآورد شده که در 
این زمینه نیز رشد ۸.۵ درصدی نسبت به سال جاری مشاهده 
می شود.  جواد اوجی وزیر نفت دولت سیزدهم زمانی که به عنوان 
وزیر پیشنهادی نفت دولت سید ابراهیم رئیسی به مجلس 
شورای اسلامی معرفی شد، یکی از مهم ترین برنامه های خود 
را افزایش فروش و صادرات نفت ایران که از مسیرهای مختلف 

مانند تهاتر با کالا یا سرمایه انجام می شود، اعلام کرد.

»رییس کل بانک مرکزی« اعلام کرد:

رفع موانع بازگشت
 ارز صادرکنندگان

علی صالح آبادی گفت: گسترش مراودات اقتصادی و تجاری با 
همسایگان بسیار مهم، حیاتی و دارای اهمیت راهبردی است. 
وی با تشریح جزییات چرخه امور در سامانه نیما، افزود: بانک 
مرکزی دخالتی در تعیین نرخ ارز در سامانه نیما ندارد و توافق 
بین صادر کننده و وارد کننده، تعیین کننده نرخ حواله ارز در این 
سامانه است. از ابتدای سال جاری تاکنون ۲۰ میلیارد دلار عرضه 
ارز در سامانه نیما عرضه شده است که به مراتب بیش از میزان 
کل سال گذشته است؛ علاوه بر این در سال جاری تاکنون ۳۶ 
میلیارد دلار تامین ارز در کشور صورت گرفته که این میزان، 
معادل کل سال گذشته است. رئیس کل بانک مرکزی گفت: 
اقدامات خوبی در خصوص آزاد سازی منابع ارزی کشور؛ انجام 
شده است که توان بانک مرکزی برای مدیریت بازار ارز را افزایش 
داده است. لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ مبتنی بر واقعیت ها و بدون 
کسری تنظیم شده است که نقش مهمی در کنترل تورم خواهد 
داشت. وی با بیان این که تکالیف متعدد نظام بانکی در بودجه 
سال های گذشته موجب افزایش ناترازی بانک ها و فشار مضاعف 
به بانک مرکزی شده بود، گفت: این تکالیف در بودجه سال آینده 
کمتر شده است و این موضوع نقش مهمی در کنترل خلق پول 
بانک ها توسط بانک مرکزی دارد. موضوع رمزپول ملی از جمله 

موارد مهم در دستور کار بانک مرکزی است.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »خداداد بابامیری«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
تزریق دوز سوم واکسن کرونا بسیار مهم است

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: تزریق دوز سوم واکسن کرونا نیز بسیار مهم است و 
باید به صورت جدی انجام شود و همچنین باید با استفاده از ظرفیت طرح شهید سلیمانی، تلاش شود افرادی که 
هنوز واکسن نزده اند، سریعا واکسینه شوند، رعایت دستورالعمل های بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک همچنان 

بسیار مهم و مورد تاکید است و این امر باید در همه مشاغل، اصناف و دستگاه های اجرایی جدی گرفته شود.

البرز

کاهش چشمگیر تست های مثبت کرونا در البرز؛

واکسن کرونا کار خود را کرد
مهرداد بابایی با اشاره به آخرین وضعیت تزریق واکسن در البرز 
اظهار کرد: تا کنون حدود چهار میلیون دز واکسن به واجدین 
شرایط البرز تزریق شده است. آمارها نشان می دهد حدود ۹۰ 
درصد واجدین شرایط دز اول و ۸۰ درصد آنها هم دز دوم را 
دریافت کرده اند. حدود ۲۰۰ هزار نفر از واجدین شرایط البرز در 

سایر استان ها از جمله تهران واکسن تزریق کرده اند.
این مسئول در خصوص چگونگی تزریق دز سوم واکسن هم 
گفت: برای واکسن های آسترازنکا و اسپوتنیک، شش ماه بعد از 
تزریق دز دوم و سایر واکسن ها هم چهار ماه بعد از دریافت دز 
دوم، امکان تزریق دز سوم وجود دارد.  سخنگوی ستاد کرونای 
استان البرز گفت: طی ۲۴ ساعت گذشته کمتر از هزار نفر به 
صورت سرپایی به مراکز درمانی و بهداشتی استان مراجعه کرده اند 
که تنها تست ۲۳ نفر از آنها مثبت شد. زمانی بود که روزانه تست 
هزار نفر از مراجعان سرپایی مثبت می شد و این کاهش آمار نشان 
دهنده تاثیر واکسیناسیون است. بابایی در ادامه با اشاره به اجرای 
طرح هوشمند محدودیت ها از روز ۲۱ آذر اظهار کرد: این طرح آغاز 
و به صورت مرحله به مرحله اجرایی می شود. این طرح در مرحله 
اول برای کارمندان ادارات و دستگاه های دولتی، بعد از آن مسافران 
وسایل حمل و نقل عمومی درون شهری، بعد  فعالان واحدهای 

صنفی و در نهایت مسفران برون شهری اجرایی می شود.

لرستان

»رییس هیات هندبال لرستان« مطرح کرد:

بامساعدتمدیرکلورزشوجواناناستانهندبالساحلیصاحبزمیناختصاصیخواهدشد

در  لرستان  استان  هندبال  هیات  رئیس  دهقانی  علی 
نشست با خبرنگاران بیان کرد: با موافقت مدیر کل اداره 
ورزش استان لرستان زمین بین سالن و استخر کوثر با 
هزینه هیات هندبال استان لرستان تجهیز خواهد شد و با 
مساعدت مدیر کل ورزش و جوانان به زمین اختصاصی 

هندبال ساحلی تبدیل می گردد.
همچنین رییس هیات هندبال لرستان یکی از مهمترین 
خانه  نبود  را  استان  هندبال  پیشروی  های  چالش 
تخصصی این رشته ورزشی عنوان کرد و خواستار توجه 
ویژه مسوولان برای تحقق این امر به عنوان مهمترین 

مطالبه هندبالیست های لرستانی شد.
وی گفت: از خرداد ۹۸ مسوولیت هیات هندبال استان 
را بر عهده گرفته ایم و از همان ابتدا اقدامات لازم جهت 
بازسازی و تجهیز هیات هندبال استان لرستان انجام شد.

ادامه عنوان کرد: هیات هندبال استان سابقه  وی در 
طولانی دارد و دهه شصت را باید به عنوان دهه طلایی 
هندبال لرستان دانست و بزرگان زیادی در این مدت 
زمان پرورش یافته اند. رییس هیات هندبال لرستان 
عنوان کرد: در ۷ ماهه ابتدایی سال ۹۸ قبل از شیوع 
به  گرفت  قرار  کار  دستور  در  مختلفی  اقدامات  کرونا 

بار داوران استان لرستان در  اولین  عنوان نمونه برای 
مسابقات مختلف حضور یافته و در این مدت شاهد 
سنی  مقاطع  در  لرستانی  هندبالیست  چند  حضور 

مختلف در تیم های ملی بوده ایم.
وی گفت: چند بازیکن لرستانی در لیگ برتر و تعدادی در 
تیم های مختلف در حال فعالیت هستند، بهترین دروازه 
بانی هندبال کشور سعید حیدری راد هندبالیست لرستانی 
بوده و در لیگ رومانی در حال فعالیت است، مربیان 

لرستانی نیز در تیم های مختلف در حال فعالیت اند.
از  دیگری  بخش  در  لرستان  هندبال  هیات  رییس 
سخنانش با اشاره به اینکه هندبال لرستان خانه تخصصی 
ندارد، افزود: متاسفانه نبود خانه هندبال لرستان به یک 
چالش اساسی برای ورزشکاران این رشته تبدیل شده و با 
وجود اقدامات مختلف هنوز موفق به ایجاد خانه هندبال 

نشده ایم.
کارهای  بار  اولین  برای  خوشبختانه  گفت:  دهقان 
تشکیلاتی در هیات هندبال صورت گرفته و کمیته های 
مختلف فعال شده اند و بالغ بر ۴۰ نفر در هیات هندبال 

لرستان و شهرستان ها در حال فعالیت هستند.
وی بیان کرد: تمام تلاشمان بر این است که لرستان به 
روزهای طلایی دهه ۶۰ خود بازگردد که تحقق این امر در 

گرو ایجاد خانه هندبال استان و کمک مسوولان است.
وی گفت: دوره های مربی گری و داوری مختلفی در 
طول سالهای گذشته در استان برگزار شده که با شیوع 
کرونا شاهد کاهش برنامه ها بودیم که البته در ماه های 
گذشته تمرینات و برنامه ها با جدیت بیشتری در حال 

انجام است.
هیات  استعدادیابی  کمیته  داشت:  اظهار  این مسوول 

هندبال لرستان هم اکنون فعال و با جدیت به کار خود 
ادامه داده تا شاهد جذب نوجوانان و نونهالان مستعد در 
این رشته ورزشی باشیم . رئیس هیات هندبال لرستان 
بیان کرد: رقابت های هندبال لیگ دسته یک در گروه 
ب با حضور تیم های بافق یزد، درنا مراغه، ثامن الحج 
اراک، ۷۴ کرمانشاه و تیم خرم آباد ۲۲ آذرماه در سالن 
این شهرستان  شهید چاغروند مجموعه ورزشی تختی 

برگزار می شود.
وی افزود: روز یکشنبه ۲۱ آذرماه تیم های شرکت کننده 
خود را به هیأت هندبال لرستان معرفی کردند و رقابت ها 
از روز دوشنبه ۲۲ آذرماه آغاز و تا ۲۶ آذرماه ادامه خواهد 

داشت.
وی در پایان تصریح کرد: در پایان این رقابت ها ۲ تیم برتر 
به لیگ برتر صعود خواهند کرد و ۲ تیم انتهایی جدول به 

لیگ دسته دوم سقوط می کنند.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

سیستان و بلوچستانقزوینخراسان شمالی

قانون تعرفه گذاری خدمات  اجرای  به عدم  اشاره  با  سید محمدپاکمهر 
در سال 1386 تصویب  که  قانون  این  متاسفانه  داشت:  اظهار  پرستاری 
این یک  و  نشده  اجرایی  آن می گذرد٬ هنوز  از تصویب  و 14 سال  شده 
مشکل جدی برای پرستاران است. هر دو وزارخانه بهداشت درمان و آموزش 
پزشکی و تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی در این زمینه قصور داشتند و در 
این  برای پرداخت مزایای  باید ردیف بودجه جداگانه  این 14 سال  طول 

طرح دیده می شد.
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: عدم تامین مالی 
و  مشکلات بودجه ای مهم ترین دلیل عدم اجرای این قانون است و بر 
این اساس باید مشکل بودجه حل و فصل شود. انجام این قانون بر اساس 
بند 3 ماده 74 برنامه ششم توسعه کشور٬ یک تکلیف و از بودجه عمومی 

کشور باید محاسبه شود.
نماینده مردم 5 شهر استان خراسان شمالی با بیان اینکه در سال گذشته 
بهداشت  وزارت  بودجه جاری  بر عهده  قانون  این  مالی  بار  و  آن  اجرای 
گذاشته شد٬ اظهار داشت: متاسفانه با توجه به مشکلات زیاد بودجه ای 
وزارت بهداشت در بحث طرح تحول سلامت و هزینه های کرونایی٬ باز هم 

اجرای این قانون به تاخیر افتاد.

حسب پیگیری دادستانی قزوین و گزارش اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان قزوین مبنی بر ورود غیرقانونی، تهیه و انتشار تصاویر 
خلاف شرع و مبتذل در محوطه برخی از اماکن تاریخی قزوین که موجب 
جریحه دار شدن افکار عمومی شده است؛ پرونده قضایی در یکی از شعب 
بازپرسی دادسرای قزوین تشکیل شد. گفتنی است؛ بر اساس گزارشات واصله 
از سوی این اداره کل، برخی از این اماکن تاریخی به منظور مرمت و بازسازی 
در اختیار سرمایه گذار و پیمانکار قرار داشته و یگان حفاظت اداره کل میراث 
فرهنگی در این اماکن مستقر نبوده و احتمالاً ورود غیرقانونی و تهیه تصاویر 
مبتذل در این بازه زمانی و ناشی از غفلت پیمانکاران مربوطه بوده است. شایان 
ذکر است؛ پس از تشکیل پرونده در دادسرای قزوین، دستورات قضایی لازم در 
خصوص شناسایی و احضار عکاس، منتشر کننده تصاویر در فضای مجازی، 
پیمانکار، نگهبانان این اماکن و سایر مسببان احتمالی صادر شده و تحقیقات 
در این زمینه ادامه دارد. این پرونده در مرحله تحقیقات مقدماتی است و پس 
از روشن شدن جزئیات موضوع، قطعاً نتایج حاصله از طریق روابط عمومی 
دادگستری کل استان قزوین به اطلاع عموم و اصحاب رسانه خواهد رسید و 

با متخلفان برخورد قانونی می شود.

و  سیستان  رسانه  اصحاب  با  خبری  نشست  در  طاهری  احمد  سردار   
بلوچستان اظهار داشت: نیروی انتظامی در استان سیستان و بلوچستان در 
حوزه مبارزه با مواد مخدر مقابله با سرشبکه ها و افرادی که به صورت باندی 

فعالیت دارند را اولویت قرار داده است.
راستا  همین  در  افزود:  بلوچستان  و  سیستان  استان  انتظامی  فرمانده 
علیه  پلیسی  و 786 عملیات  آبان ماه چهار هزار  پایان  تا  ابتدای سال  از 
استان 107  پلیس  و  گرفته  بلوچستان صورت  و  در سیستان  قاچاقچیان 
درگیری با قاچاقیان مواد مخدر داشته که به دنبال آن 53 باند بزرگ مواد 
مخدر در استان متلاشی و منهدم شده و بیش از 103 تن مواد مخدر از 

قاچاقچیان مسلح کشف و ضبط شده است.
وی ادامه داد: همچنین که 10 نفر از قاچاقچیان عمده در این درگیری ها به 
هلاکت رسیده اند که 59 سلاح گرم و مهمات مربوطه از آنها کشف و ضبط 
شده است. در این مدت یک هزار و 519 خرده فروش مواد مخدر در محلات 

مختلف استان شناسایی و دستگیر شده اند.
و کاهش 6  اشرار مسلح  افزایش 6 درصدی دستگیری  به  سردار طاهری 
استان طی هشت ماه نخست سال جاری  در  نزاع های مسلحانه  درصدی 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته، اشاره کرد.

ترویج بی بندوباری این بار در استان قزوین؛

انتشار تصاویر مبتذل در برخی
 اماکن تاریخی

انهدام ۵3 باند بزرگ مواد مخدر در سیستان و 
بلوچستان؛

۱۰۳ تن مواد مخدر کشف شد

خبر خوش برای پرستاران؛ 

عزم جدی برای اجرای قانون 
»تعرفه گذاری« خدمات پرستاری 



روزنامه

5
دوشنبه 22 آذر 1400-  شماره  906

فرهنگی

گزارش

آیین معرفی بهترین فیلم خارجی زبان بخش بین الملل 
با  آکادمی افسانه زندگی عصر روز یکشنبه ۲۱ آذر ماه 
معرفی برگزیدگان بخش های مختلف به کارخود پایان 
داد. در این آیین که به صورت وبینار برگزار شد، بهمن 
مقصودلو دبیر بخش بین الملل با اشاره به هفت فیلمی 
که در بخش بین الملل کاندید شده بودند، گفت: هفت 
فیلمی که توسط شورای بخش بین الملل مراسم معرفی 
شد از بین فستیوال های مطرح جهان انتخاب شدند و جزو 

فیلم های این دوره از آکادمی اسکار هم هستند
وی افزود: بر این اساس ما سعی کردیم با نگاه بین المللی، 
برای آکادمی افسانه زندگی سینمای ایران بهترین انتخاب 

فیلم را داشته باشیم.
سجاد اصغری رئیس مراسم بین المللی آکادمی افسانه 
زندگی نیز بهترین فیلم خارجی زبان دور پنجم را معرفی 
کرد و گفت: در بخش فیلم بلند از بین هفت کاندید اعلام 
شده، ماشین من را بران به کارگردانی ریوسوکی هاماگوچی 

از ژاپن به عنوان بهترین فیلم خارجی زبان معرفی شد.
وی گفت: در بخش مستند از بین سه کاندید فرار به 
دانمارک،  محصول  راسموسن  پوهر  یوناس  کارگردانی 
تابستان روح به کارگردانی کوئستلاو محصول آمریکا و 
پله به کارگردانی بن نیکولاس و دیوید تریهورن محصول 
انگلیس، فیلم فرار محصول دانمارک به عنوان بهترین فیلم 

خارجی زبان معرفی شد.
اصغری افزود: همچنین در بخش سینمای کوتاه از بین 
کامینز  فرانسوا  ژان  ساخته  هویت  تعیین  کاندید  سه 
از فرانسه، روز، ورای روزمرگی است اثر دامیان کوکور از 
لهستان و انیمیشن به رود قدم بگذار ساخته ما ویجیا 
محصول مشترک دو کشور چین فرانسه، فیلم  تعیین 

هویت از فرانسه به عنوان بهترین فیلم خارجی زبان معرفی 
شد. 

در  زندگی،  افسانه  آکادمی  المللی  بین  مراسم  رئیس 
خصوص فیلم های بخش مستند و کوتاه گفت: این دوره 
سعی کردیم به رویدادهای بین المللی که در داخل کشور 
در حوزه سینمای مستند و کوتاه رخ می دهد توجه ویژه 

داشته باشیم.
وی افزود: با تمرکز بر جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
سه فیلم به عنوان کاندید انتخاب کردیم و با تمهیداتی که 
در شورای سیاستگذاری مدنظرمان هست سعی داریم از 
دوره های بعد کاندیدای بخش مستند را از جشنواره سینما 
حقیقت و سایر جشنواره های داخلی که در حوزه بین الملل 

فعال هستند انتخاب کنیم.   
در این آیین همچنین رئیس بزرگترین رویداد مستقل 
زرین  لوح  پژوهش  هفته  مناسبت  به  ایران  سینمای 
آکادمی افسانه زندگی را به خسرو خسروشاهی بابت بیش 
از نیم قرن تلاش در حوزه آموزش و پژوهش و دوبله فیلم 
های خارجی زبان، لوح تقدیر مراسم را به امیر اسفندیاری 
بابت حضور مستمر و تاثیرگذار در حوزه سینمای بین 
الملل و جهانگیر کوثری و جوادنوروزبیگی بابت تولید آثار 

شایسته و قابل تامل در سینمای ایران تقدیم کرد.
اصغری در خصوص عنوان مراسم گفت: عنوان مراسم ما 
برگرفته از جام افسانه زندگی مارلیک جز آثار کشف شده 
دره گوهر رود شمال ایران است که بیش از ۳۴۰۰ سال 
قدمت دارد و هنری است تصویری از زندگی که در چهار 
پلان داستانی را روایت می کند به معنای امروزی سینما. 
تندیس آکادمی افسانه زندگی بعنوان یک اثر سینمایی 
در حوزه میراث فرهنگی به برگزیده بهترین فیلم خارجی 

زبان هر دوره به صورت نمادین با تمهیداتی اهدا می شود.
دور پنجم مراسم آکادمی افسانه زندگی ظهر امروز به 
صورت غیرحضوری در سالن موج نو آکادمی افسانه زندگی 
برگزار شد. فیلم های چهار دوره پیشین بخش بین الملل 
معرفی بهترین فیلم خارجی زبان به شرح ذیل است: 
بهترین فیلم خارجی زبان دور نخست؛ بلبل کاری از جنیفر 
کنت محصول استرالیا. بهترین فیلم خارجی زبان دور 
دوم؛ انگل کاری از بونگ جون هو محصول کره جنوبی. 
بهترین فیلم خارجی زبان دور سوم؛ هرگز، به ندرت ، گاهی 
، همیشه کاری از  الیزا هیتمن محصول مشترک آمریکا و 
انگلیس. بهترین فیلم خارجی زبان دور چهارم؛ رفقای عزیز 
کاری از آندری کونچالفسکی محصول روسیه و در بخش 
مستند هم از بین سه کاندید معرفی شده فیلم مامور 
نفوذی اثر مایته آلبردی  از شیلی. در بخش کوتاه هم فیلم 

بین تو و معجزه ساخته ماریانا سافون از کلمبیا.

آیین معرفی بهترین فیلم خارجی زبان بخش بین الملل آکادمی افسانه زندگی برگزار شد؛

»ماشینمنرابران«بهترینفیلمخارجیزبانآکادمیافسانهزندگیشد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »داریوش اسدزاده«
  - پیشکسوت سینما، تئاتر و تلویزیون - را گرامی می دارد

کتاب و ادبیات

با حکم وزیر ارشاد؛

اعضای هیات امنای خانه کتاب
 و ادبیات منصوب شدند

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی علی اکبر اشعری، محسن 
پرویز، محسن مومنی شریف، عادل پیغامی، علیرضا قزوه، 
محمدرضا محمدخانی، مریم جدلی، علی محمد مودب، 
سیدمحمود اسلامی، علی رمضانی و یاسر احمدوند را به 
عنوان اعضای جدید هیات امنای خانه کتاب و ادبیات 

ایران منصوب کرد.
در متن حکم آمده است: »نظر به مراتب علمی و سوابق 
ارزشمند فرهنگی جنابعالی، به استناد ماده 10 اساسنامه 
موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، به موجب این حکم 
به مدت سه سال به عنوان »عضو هیأت امنای موسسه 

خانه کتاب و ادبیات ایران« منصوب می شوید.
امید است در آستانه دهه پنجم انقلاب اسلامی با حضور 
موثر و فعال، به رشد فرهنگی جامعه در مسیر شکوفایی 
استعدادها و گسترش معنویت و دانش یاری رسانید و با 
بهره گرفتن از توان و ظرفیت داخل و بیرون وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در تحقق اهداف فرهنگی انقلاب اسلامی 
موفق و موید باشید. ضرروت دارد هیئت امنا به عنوان 
در  سیاست هایی  اتخاذ  با  موسسه  سیاستگذاری  رکن 
احیاء و تسهیل گری نشر حرفه ای و کتاب، تحول اقتصاد 
فرهنگ در چارچوب مأموریت ها، آراستن و تجهیز مؤسسه 
به فنآوری نو و نوآورانه، چابک سازی اداری و تشکیلاتی 
با در پیش گرفتن  انتظار می رود  کوشا باشد. همچنین 
موسسه ای  ادبیات،  و  فرهنگ  اهالی  با  همدلانه  رفتار 
درخور برای تبدیل ایده  ها به حقیقت بنا شود. امید است 
با اتکال به خداوند متعال و حضور موثر و راهگشای تان 
این  امنا، تحقق  و همکاری سایر اعضای محترم هیأت 

اهداف به گونه ای مطلوب فراهم شود. انشاءالله«

سینما و تئاتر خبرسینمای جهان

در  کوتاهی  نقش  »ونوم«  فیلم های  سری  ستاره  هاردی،  تام  است  ممکن 
»ماتریکس: رستاخیز« )The Matrix: Resurrections( داشته باشد.

 Venom:« قبلاً مشخص شده بود که دنباله فیلم اخیر تام هاردی تحت عنوان
Let There Be Carnage« در سانفرانسیسکو فیلمبرداری می شود؛ یعنی زمانی 
که صحنه هایی از فیلم »ماتریکس: رستاخیز« نیز در همین شهر ضبط می شد. 
در واقع، این همزمانی به تلاقی میان ستاره های این دو اثر منجر شد و همانطور 
که یکی از بازیگران »ماتریکس: رستاخیز« عنوان کرده، بازدید یک روزه هاردی از 

صحنه فیلمبرداری این فیلم ماندگار شده است.
جسیکا هنویک، ستاره فیلم »ماتریکس: رستاخیز« عنوان کرده است: همزمان 
با فیلم »ونوم ۲«، ما هم در سانفرانسیسکو مشغول ضبط بودیم که من با تام 
هاردی آشنا شدم و من و تام هاردی در پشت صحنه یکی از صحنه ها در حال 
دویدن هستیم و خیلی مشتاقم ببینم که این قسمت کار شده یا نه؟ نمی توانم 
صبر کنم تا یک کپی دیجیتالی از فیلم را دریافت کنم. به نظر می رسد که این 
روند در حال افزایشی شدن است که ستارگان سرشناس با تولیدات پرفروش کنار 

می روند و در بخش های کوتاهی از آثار بزرگتر ظاهر می شوند.

فیلم کوتاه رخنه در تازه ترین حضور جهانی به جشنواره بین المللی فیلم 
 Cineaste فیلم سین ایست هند المللی  بین  کرد. جشنواره   پیدا  راه  هند 
International Film Festival of India توسط دانشگاه متروپولیتن در دهلی 
هند از ۱۵ تا ۲۱ دسامبر برابر با ۲۴ تا ۳۰ آذر است، جایزه ۲ فیلم برگزیده بخش 

فیلم کوتاه این جشنواره شامل ۱۰ هزار روپیه و تندیس ویژه جشنواره است.
این فیلم پیش از این نیز در جشنواره اسپانیایی »دور دنیا با بیست فیلم کوتاه« 
shorts ۲۰ Around the world in، جشنواره اونیکو Onyko Film Awards استونی، 
جشنواره فیلم ترسناک پورتلند آمریکا Portland Horror Film Festival حضور 
داشته است. در این فیلم کوتاه هنرمندانی چون سارا توکلی، محمد علیمحمدی، 
فرشید ناصری، پرستو قائد رحمت، نیلوفر راد، امیرحسین بلوری، حسن بابایی، 
سبحان سهراب و رزا دانازاده ایفای نقش کرده اند. محسن دانایی و میثم طوسی نیز 
تهیه کنندگان فیلم کوتاه رخنه هستند که در ژانر وحشت ساخته شده است. عبدالله 
عبدی نسب تصویربرداری و داریوش پیرو طراحی صحنه و لباس این فیلم کوتاه 
را برعهده دارند.   همچنین میثم دانازاده مجری طرح، کمال کچوییان و پرستو قائد 

رحمت مشاوران فیلمنامه، فیلم کوتاه رخنه هستند.

یک ویژگی قابل توجه لایحه بودجه ۱۴۰۱ این است که دستگاه های اجرایی 
مجازند تا دو درصد  از بودجه هزینه ای خود را برای هم افزایی و ارتقای فعالیت ها 
و تولیدات فرهنگی از قبیل موضوعات قرآنی، نمایشی، مطبوعاتی، رسانه ای 
نوین، نشر و کتاب و گردشگری اختصاص دهند. همچنین تاکید شده است که 
آیین نامه اجرایی این بند توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تهیه و به تصویب 
هیات وزیران می رسد.  در خلاصه بودجه سال ۱۴۰۱، برای وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی پنج هزار و ۳۸ میلیارد تومان برآورد شده است، برای فصل فرهنگ و هنر 
اشاره شده که عملکرد سال ۱۳۹۹، هزار و ۵۷۷ میلیارد تومان بوده که در سال 
۱۴۰۰، بیش از دو هزار و ۸۴۵ میلیارد تومان مصوب شده بود و حالا برای سال 

۱۴۰۱، بالغ بر سه هزار و ۷۰۵ میلیارد تومان برآورد شده است.
و  رفاهی  امور  از  برای حمایت  اصلی  بودجه دستگاه های  در جدول خلاصه 
اجتماعی نویسندگان، هنرمندان و روزنامه نگاران )صندوق هنر( ۳۲۷ میلیارد و 
۶۰۰ میلیون تومان درنظر گرفته شده است.  برای حمایت و گسترش سینمای 
ملی هم ۳۳۶ میلیارد و ۹۰۸ میلیون تومان برآورد شده است. همچنین برای 

حمایت از توسعه هنر ۲۳۷ میلیارد تومان برآورد شده است.

راه یابی »رخنه« به جشنواره بین المللی 
فیلم هند

بودجه سینما و هنر در سال 
۱۴۰۱ چقدر است؟

احتمال حضور تام هاردی 
در »ماتریکس ۴«

رسانه

 اجرای رتبه بندی سال ۹۹ روزنامه ها به پایان رسیده 
فرهنگ  وزارت  مطبوعاتی  معاونت  توسط  به زودی  و 
و ارشاد اسلامی اعلام می شود. معاونت مطبوعاتی و 
از  ارشاد اسلامی پس  اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و 
چهار سال تأخیر طرح رتبه بندی روزنامه ها را به پایان 

رساند.
کیفی  ارتقای  هدف  با  روزنامه ها  بندی  رتبه  شیوه نامه 

روزنامه ها، ایجاد رقابت حرفه ای و سالم و روشن شدن 
جایگاه واقعی هر روزنامه ها انجام می شود و آخرین بار رتبه 

روزنامه ها در سال ۹۶ انجام شده است.
آبان ۹۹ معاونت مطبوعاتی وزارت ارشاد فراخوانی جهت 
ارسال مستندات روزنامه ها برای رتبه بندی جدید را اعلام 

کرده بود که هنوز نتایج آن نهایی نشده است.
قرار است نتایج اولیه رتبه بندی روزنامه ها آخر هفته اعلام 

شود. نتایج نهایی پس از رسیدگی به اعتراضات روزنامه ها 
در کمیته تجدیدنظر منتشر خواهد شد. پرداخت یارانه 
مطبوعات و آگهی دولتی بر اساس رتبه بندی روزنامه ها 

اعمال می شود.
رسانه ها پس از اعلام نتایج می توانند مستندات خود را 
در کمیته تجدیدنظری که در معاونت مطبوعاتی تشکیل 

خواهد شد ارائه کنند.

به زودی توسط معاونت مطبوعاتی؛ رتبه بندی جدید روزنامه ها اعلام می شود
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »کاظم سیدعلی خانی«
 - پیشکسوت پرسپولیس و تیم ملی - را گرامی می دارد

مستطیل سبز

وقتی پلن B وجود ندارد؛

اندراحوالات مشکلات حرکتی
 و تیمی پرسپولیس 

تیم فوتبال پرسپولیس در 
هفته نهم رقابت های لیگ 
برتر در مقابل تیم تازه وارد 
هوادار، به زحمت در وقت 
رسید.  تساوی  به  اضافی 
پرسپولیس  بازی  سیستم 
نفوذ از کناره ها و سانتر از 
حداقل  که  است  جناحین 
در دو بازی اخیر نتوانسته 
به درستی آن را پیاده کند و پلن B نیز برای باز کردن 
دروازه در جریان بازی از سوی گل محمدی ارائه نشده 

است. 
بدون شک مدافع عنوان قهرمانی برای رسیدن به قهرمانی 
شناسایی  زمین  داخل  در  خود  مشکلات  باید  مجدد، 
مشکل  بزرگترین  کند.  اقدام  آن  رفع  به  نسبت  و  کرده 
پرسپولیس در حال حاضر مدل حرکتی تیم در دفاع است. 
مهدی شیری، سعید آقایی و علی نعمتی 3 مدافع از 4 
مدافع پرسپولیس هستند، مهدی شیری هرگاه پا به توپ 
می شود اگر بازیکنی را مقابل خود ببیند همیشه پاس رو 
به عقب داده و بازی را از سرعت می اندازد  کمتر دیده 
شده که شیری بتواند از سمت راست نفوذ صحیح داشته 
باشد و اگر هم نفوذ کند پاس های ارسالی او آنقدر کوتاه 
است که دفاع تیم مقابل به راحتی آن را دفع می کند، به 
نظر سیامک نعمتی که بازیکنی انرژیک و با قدرت حمل 

بالای توپ است، بهترین گزینه برای این پست است. 
در دفاع چپ نیز سعید آقایی همانند مهدی شیری در 
تقابل با بازیکن تیم مقابل به جای پاس رو به جلو و یا 
نفوذ از سمت چپ، ترجیح می دهد که پاس رو به عقب 
بدهد، به عبارتی هرگاه دفاع های راست و چپ پرسپولیس 

صاحب توپ شده اند بازی را از سرعت انداخته اند. 
بالاتری  توپ  حمل  قدرت  که  شجاعی  علی  به  اعتماد 
نسبت به آقایی دارد می تواند گره گشای مشکلات دفاع 
چپ پرسپولیس باشد، عجیب این که نعمتی، یکی از دو 
دفاع میانی نیز مشکلات حرکتی شیری و آقایی را دارد، 
شجاع خلیل زاده و محمدحسین کنعانی زادگان دو دفاع 
دفاعی  وظایف  بر  علاوه  پرسپولیس  قبل  فصول  میانی 
خود، در بازی سازی و حرکت رو به جلوی تیم نیز نقش 
داشتند در حالی که در حال حاضر فقط فرشاد فرجی تا 

حدودی این نقش را در دفاع میانی ایفا می کند. 
مشکل دیگر پرسپولیس در خط حمله است. عدم اعتماد 
بزرگترین  یحیی گل محمدی  از سوی  عبدی  به مهدی 
ضربه را به پرسپولیس و این مهاجم جوان و آینده دار وارد 
کرده است. عبدی نیازمند اعتماد و روحیه است، او نشان 
داده که هر زمان به او اعتماد کنند جواب اعتماد آن ها را 
با گل می دهد، در صورت اعتماد به این مهاجم و افزایش 
اعتماد به نفس، او می تواند طارمی یا علیپور دیگری 

برای پرسپولیس باشد.

یادداشت

برجای مانده از مسابقات لیگ برتر کشتی؛

ازادارهضعیفلیگتاعدمحضورچهرههایمطرح

مرور صحبت های مدیرعامل تیم کشتی صنایع داروسازی 
هر  امسال  لیگ  پرده های  پشت  به  وی  اشاره  و  سهند 
علاقه مند به ورزش اول را به تفکر وا می دارد که چه مسائل 
پشت پرده ای در میان بوده که مدیریت یکی از تیم های 
مطرح شرکت کننده در مسابقات به تلخی از آن یاد می 
کند. بدیهی است راقم این سطور و بسیاری دیگر چون ما از 
چند و چون آنچه که مدیریت یکی از تیم های مدعی لیگ 
برتر امسال ذکر کرده اطلاعی نداریم اما همینقدر می توان 

اذعان کرد بیان چنین سخنانی می تواند آینده برگزاری 
لیگ کشتی را تحت تاثیر قرار دهد. همین که مدیر 

تیم داروسازی سهند اعلام کرده به دلیل پاره ای 
مشکلات بعید است در لیگ سال بعد پای در 

میدان بگذارد جای تعمق دارد.
در هر حال خوب یا بد، پرونده لیگ برتر کشتی 
که  فرودهایی  و  فراز  علی رغم  هم   ۱۴۰۰ سال 
داشت بسته شد. مسابقاتی که اکثریتِ تیم های 
شرکت کننده در آن تازه وارد بودند و روشن نیست 

آیا می توان به حضور دگرباره آن ها در مسابقات 
وقتی  است  بدیهی  خیر؟  یا  بود  امیدوار  کشتی 

سازماندهی، برنامه ریزی و هدفگذاری در میان نباشد 
باید سال های مدید دل به حضور تیم های خلق الساعه در 
میدان دل خوش کرد و امیدوار بود که مگر آنها سال بعد نیز 

در مسابقات شرکت کنند. 
سال هایی بس طولانی این روند و روال ادامه داشته و هر 
بار با خارج شدن تیم های سال گذشته، تیم های جدیدی 
هوس حضور در لیگ کشتی پیدا را می کنند و این چرخه 
معیوب همواره در گردش بوده است. بی گمان تا زمانی 
که پای باشگاه ها به مسابقات باز نشود و لیگ منظم و 
با حساب و کتاب نداشته باشیم، در به روی همین پاشنه 
خواهد چرخید و انتظار دیگری نمی توان از لیگ کشتی 

داشت. 
با تمام این اوصاف لیگ امسال نیز برگزار و نهایتا در این 
دوره از مسابقات تیم صنایع مازندران به سرمربیگری رضا 
یزدانی مقتدرانه جایگاه قهرمانی را به خود اختصاص داد. 
دیدار نهایی را دو تیم مازندرانی فولادین ذوب آمل و صنایع 

مازندران برگزار کردند. پیشاپیش تصور می شد دو تیم رقابت 
میلیمتری و پایاپایی با هم داشته باشند اما شاگردان حامد 
میرعمادیان نتوانستند انتظارات این مربی را برآورده و حق 

مطلب را به جای آورند. 
این ضعف و تعلل باعث شد تا در پایان مسابقه، شکست 
سنگینی و دور از انتظاری را متحمل شوند. رضا یزدانی 
که سال گذشته نیز تا پای فینال پیش تاخته بود اینبار 
مقتدرانه قهرمان شد تا در غیاب تیم بازار بزرگ ایران جام 
قهرمانی را با خود به مازندران ببرد. استانی که بی تردید 
در حال حاضر خاستگاه اصلی کشتی کشور و بیشترین 
افتخارات را نصیب ورزش ایران کرده است. بیهوده نیست 
که یزدانی در پایان مسابقات و طی مصاحبه ای اعلام کرده 

مازندران بیشترین سهم را در موفقیت کشتی دارد و رییس 
فدراسیون نیز باید یک مازندرانی باشد! شاید این سخنان 
وی تعریضی باشد به رییس کنونی فدراسیون که به نظر 
می رسد آن دو، رابطه صمیمانه ای با یکدیگر نداشته باشند. 
جرقه این اختلاف سال گذشته و در مرحله نهایی لیگ زده 
شد و شواهد حاکی از آن است که همچنان تداوم یافته 
باشد. یزدانی حتی در مراسم پایانی که رییس فدراسیون و 
مسئول سازمان لیگ حضور داشتند آفتابی نشد و احتمالا 
وی و هادی حبیبی مربی اول تیم صنایع به نشانه اعتراض 
نسبت به عملکرد سازمان لیگ علاقه ای به این حضور 

نداشتند.

در همین راستا، هادی حبیبی طی مصاحبه خود به نوعی 
اعتراض خود و کادرفنی را متوجه سازمان لیگ و تلویحا 
تا همانند  آوردند  به وجود  کرد که شرایطی  فدراسیون 
سال گذشته برخی از کشتی گیران آنها در میدان حضور 
نیابند. البته در ارتباط با این مسئله و ادعاهایی که شده 
باید بیشتر تامل کرد. کتمان نمی توان کرد که مواردی 
از این دست و نکات مشابه دیگر طی سال های گذشته 
نیز مطرح می شد اما از آنجایی که پیگیری و کنکاش 
مستقلی در رابطه با برخی معضلات صورت نگرفت و 
مدارک مستدلی در این رابطه انتشار نیافته لذا در این 

باب نمی توان نظر قطعی داد.
به هر روی، قطار لیگ برتر کشتی امسال نیز به ایستگاه 
پایان رسید اما حکایت چگونگی برگزاری آن همچنان 
باقیست. در این بخش، بیشترین نقد به نحوه برگزاری، 
در  مطرح  چهره های  حضور  عدم  لیگ،  ضعیف  اداره 
مسائل  پاره ای  و  تماشاگران  غیبت  رقابت ها،  میدان 
پنهان و آشکار دیگر وارد است. بسیاری از علاقه مندان 
کشتی، پیشاپیش منتظر رویارویی نامدارانی چون 
آرتورنایفونف  و  یزدانی  حسن  قاسمپور،  کامران 
روس در وزن ۸۶ کیلو، امیرحسین زارع و امین 
طاهری در سنگین وزن کشتی آزاد بودند اما 
انتظارات طولانی و در نهایت  هیچکدام از این 
کشتی ها برگزار نشد. یزدانی و قاسمپور عضو 
تیم های خود بودند اما اصلا وزن کشی نکردند 
اما طاهری و زارع در میدان حضور داشتند اما 
روبروی هم قرار نگرفتند، در واقع وقتی مشخص 
شد تیم طاهری شانسی برای صعود به فینال ندارد 
او برابر زارع روی تشک نیامد. در مرحله نهایی لیگ 
امسال چند کشتی گیر روس نیز به خدمت گرفته شده 
بودند که نفرات آماده آنها مجالی به قهرمانان ما ندادند. 
و  کادرفنی  برای  باشد  هشداری  تواند  می  امر  همین 
مسئولین ذیربط که توجه داشته باشند مسابقات جهانی 

سال آینده با امسال تفاوت ها خواهد داشت.  
به این ترتیب فصل دیگری از کتاب لیگ کشتی ورق 
خورد اما بررسی این مسابقات، نحوه حضور و توانمندی 
تیم های شرکت کنند و بسیاری مسائل دیگر می تواند 
محل درنگ و بررسی اهالی فن و کارشناسان قرار گیرد. 
همین امر می تواند دست اندرکاران را برای برگزاری بهتر 
لیگ در سال بعد یاری دهد و البته مسئولین فدراسیون 
را با میزان سود و زیان مسابقات آشنا سازد. البته باید 
دید سال آینده با توجه به برگزاری بازی های آسیایی و 
همزمانی آن با مسابقات جهانی نحوه و زمان برگزاری 

لیگ کشتی چگونه خواهد بود.

محمدرضا کاظمی

حمیدرضا تیموری نویسنده و روزنامه نگار

 نویسنده

به هر روی، قطار لیگ برتر کشتی امسال نیز به ایستگاه پایان رسید اما حکایت چگونگی برگزاری آن 
همچنان باقیست. در این بخش، بیشترین نقد به نحوه برگزاری، اداره ضعیف لیگ، عدم حضور چهره های 

مطرح در میدان رقابت ها، غیبت تماشاگران و پاره ای مسائل پنهان و آشکار دیگر وارد است.

مکث

بر اساس لایحه بودجه سال آینده مجموع بودجه وزارت 
ورزش و جوانان در بخش جاری و عمرانی معادل ۳ هزار و 
۱۲۴ میلیارد و ۱۲۹ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان برآورد شد؛ بر 
اساس این لایحه، بودجه جاری وزارت ورزش و جوانان در 
بخش مصاف عمومی در سال ۱۴۰۱ یک هزار و ۵۲۶ میلیارد و 
۳۳۶ میلیون تومان و بودجه عمرانی این وزارتخانه در بخش 
مصارف عمومی در سال آینده معادل یک هزار و ۵۱۷ میلیارد 

و ۷۹۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان برآورد شده است. همچنین 
بودجه جاری این وزارت خانه در بخش مصارف اختصاصی در 
سال آینده معادل ۸۰ میلیارد تومان برآورد شده است. برآورد 
صورت گرفته از سوی دولت جمعا حاکی از بودجه ۳ هزار و 
۱۲۴ میلیارد و ۱۲۹ میلیون و ۵۰۰ هزار تومانی در بخش جاری 
و عمرانی است که البته نیازمند تصویب در مجلس شورای 
اسلامی خواهد بود و رقم دقیق آن پس از تصویب لایحه و 

تبدیل آن به قانون مشخص می شود. با توجه به عدم اعلام 
بودجه کمیته ملی المپیک و کمیته ملی پارالمپیک و لحاظ 
آن در ردیف کلی بودجه ایی وزارت ورزش و جوانان، بر اساس 
ماده واحده و جدول کلان منابع و مصارف بودجه، در حال 
حاضر نمی توان بودجه وزارت ورزش و جونان را نسبت سال 
گذشته برآورد کرد و باید منتظر انتشار جدول پشتیبان لایحه 

بودجه ۱۴۰۱ از سوی سازمان برنامه و بودجه بود.

سهم وزارت ورزش در لایحه 1401؛

 بودجه ۳۱۲۴ میلیاردی در انتظار تصویب مجلس
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ورزشی
آزمون تیتر یک رسانه های روسیه؛ بازتاب گسترده توافق ستاره ایرانی با لیون

نشریه »اکیپ« فرانسه روز گذشته از توافق شخصی سردار آزمون مهاجم تیم ملی کشورمان و عضو 
باشگاه زنیت با لیون خبر داد. همچنین سایت »اسپورت بی سی« روسیه در این زمینه نوشت: 
باشگاه لیون با سردار آزمون مهاجم ایرانی زنیت به توافق رسید و با پرداخت تنها 3 میلیون یورو 

می خواهد این بازیکن را به خدمت بگیرد.

داستان جلد

»پولادگر-شجاعی«؛ زوجِ عجیبِ تصدی معاونت قهرمانی؛

آقایوزیرنیکنظرکن!

پس از انتصابات جدید در وزارت ورزش و جوانان با روی 
کار آمدن دولت سیزدهم و انتخاب سیدحمید سجادی به 
عنوان وزیر، صحبت های مختلفی در مورد تغییر معاونت 
توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش مطرح شده 
بود، اما سرانجام پس از حواشی فراوان، مهدی علی نژاد 
معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 

روز شنبه از سمت خود استعفا کرد. 
در پی این اتفاق، حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان نیز 
عصر روز شنبه به صورت مکتوب با این استعفا موافقت 
کرد تا به این ترتیب با پایانِ کار علی نژاد در معاونت 
قهرمانی وزارت ورزش و جوانان، حمید سجادی در چند 

روز آینده سرپرست این معاونت را معرفی خواهد کرد. 
اما بدون شک، پست معاونت توسعه ورزش قهرمانی و 
حرفه ای در وزارت ورزش، از اهمیت بسیار بالایی برخوردار 
اهمِ  از  این معاونت،  انتخابِ صاحب منصبِ  و  است 
فعالیت های اخیر حمید سجادی در وزارت ورزش و جوانان 
دولت سیزدهم محسوب می شود، چرا که از منظر فعالیت 
و رویکرد اجرایی در این وزارتخانه، حیطه فعالیت این 
معاونت اگر بیشتر از شخص وزیر نباشد، کمتر از آن هم 
نیست، با این شرایط که در دولت دوازدهم هم این پست 

در دو مقطع زمانی مختلف در یدِ اختیار محمدرضا 
داورزنی و مهدی علی نژاد بوده، که عملکردشان 

چندان مقبولِ اهالی ورزش، واقع نشده و 
فجایع دولت دوازدهم در ورزش کشور 
هم برهانِ قانع کننده ای برای عملکردِ 
نامطلوب تیم مدیریتی ورزش کشور در 
دوران صدرات مسعود سلطانی فر در 
وزارت ورزش و جوانان بوده است، با 
این تفاصیل، وزیر ورزش در همین 
آغازِ کار خود در دولت سیزدهم، در 

آزمونی مهم و سرنوشت ساز قرار گرفته است.
در حال حاضر، از گزینه های متعددی برای تصدی پست 
معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش 
و  ورزش  وزارت  راهروهای  از  که  آن طور  نمی شود،  یاد 
جوانان شنیده می شود، سیدمحمد پولادگر رئیس فعلی 
فدراسیون تکواندو و محمدعلی شجاعی، رئیس اسبق 
و  ورزش  وزارت  اصلی  گزینه  دو  تیراندازی  فدراسیون 
جوانان برای معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 

وزارت ورزش محسوب می شوند!
اما  است،  بسیار  پولادگر سخن  درخصوص سیدمحمد 
مهم ترین نکته این است که، پولادگر گزینه خودِ حمید 
سجادی برای معاونت ورزش قهرمانی است یا این که به 
وزیر ورزش پیشنهاد شده است که جای بررسی دارد، اما 
اگر انتخاب سجادی باشد باید از او سوال کرد براساس کدام 
متر و معیار رئیس ناکام سال های اخیر یک فدراسیون را 

برای این مسئولیت سنگین انتخاب کرده است!؟
ایران از سال ۲۰۰۰ در  پس از شش مدالی که تکواندو 

المپیک سیدنی تا ۲۰۱۶ در ریو، در پنج 
المپیکِ مختلف، تصاحب کرد، به 

شکل فاجعه باری در توکیو، 
محروم  مدال  کسبِ  از 
ماند. تیم ملی تکواندوی 
ایران که با سه سهمیه 
در  زن(  یک  و  مرد   ۲(
المپیک  رقابت های 
شرکت  توکیو   ۲۰۲۰

با  بود،  کرده 

عملکردی ضعیف و بدون کسب حتی یک مدال که در 
تاریخ این رشته بی سابقه بود، به کار خود پایان داد، این 
آخرین برگ از کارنامه درخشانِ جناب پولادگر در دوران 
بیست و چند ساله در فدراسیون تکواندو است. گرچه 
خروج ۹ تکواندوکار از کشور و از همه مهم تر ماجرای حذفِ 
رضا مهماندوست، سرمربی پرافتخار ایرانی دنیای تکواندو، 
توسط شخص سیدمحمد پولادگر، اوجِ سوءمدیریت در 

کارنامه ۲۱ ساله او را هم نباید نادیده گرفت!
محمدعلی  جوانان،  و  ورزش  وزارت  گزینه  دومین  اما 
از  که  خراسان شمالی  سابق  استاندار  است،  شجاعی 
دوستان نزدیک سجادی به شمار می رود، پیش از این 
سرپرست استانداری اصفهان و البته رئیس فدراسیون 
تیراندازی با کمان و خزانه دار کمیته ملی المپیک نیز بود. 
شجاعی دوران پرحاشیه ای در ورزش داشته و در زمان 
حضور او در فدراسیون تیراندازی با کمان این فدراسیون 
به خاطر انتخاباتی که ریاست آن بر عهده حمید سجادی 
معاون وقت وزارت ورزش و وزیر فعلی ورزش و جوانان 

بود، از سوی فدراسیون جهانی تعلیق شد!
و  استعفایِ محترمانه)!( مهدی علی نژاد  بدون تعارف 
بازگشتِ احتمالی آقای دکتر)!( به وزارت نفت، 
خبرِ مسرت بخشی برای ورزش کشور بود، اما 
او،  جانشینی  برای  اصلح  انتخابی  یقینا 
برای اهالی ورزش مهم تر است، همان طور 
توسعه  معاونت  انتخاب  شد،  اشاره  که 
ورزش قهرمانی و حرفه ای یکی از مهم ترین 
آزمون های حمید سجادی در قامت وزیر ورزش 
و جوانان است، اگر قرار بر انتخاب میان پولادگر-

در  تغییر هیچ کمکی  این  نه تنها  باشد،  شجاعی 
جهت اعتلای ورزش نخواهد کرد، بلکه شاید شرایط 
را نیز بغرنج تر کند! برای بار چندم می گوییم، انتظارات 
از حمید سجادی به عنوان یک مدیر ورزشی بالاست 
و نباید با انتصاباتی نادرست این نگاه از سوی 

اهالی ورزش تغییر کند.
در نهایت باید منتظر ماند و دید تکلیف مهمترین 

معاونت وزارت ورزش چه خواهد شد.
امیدواریم هر چه که می شود، با انتصابات 
جناب سجادی، ورزش کشور از چاله به چاه 

نیافتد!

گزارش

در رقابت های جهانی تایلند؛

کسب 2 طلا، 7 نقره و ۵ برنز توسط 
ملی پوشان موی تای ایران

تیم های ملی موی تای مردان 
رقابت های  در  ایران  زنان  و 
جهانی تایلند صاحب ۱۴ مدال 
رنگارنگ شدند که مدال های 
طلای کاروان ایران و بیشترین 
مدال های نقره و برنز را دختران 

کسب کردند.
رقابت های موی تای قهرمانی 
جهان به میزبانی شهر بانکوک 
پایتخت تایلند برگزار شد و تیم ملی موی تای ایران در هر دو 
بخش مردان و زنان صاحب ۲مدال طلا، ۷ نقره و ۵ برنز شدند. 
تیم زنان  ایران در این مسابقات درخشش ویژه ای داشت و 
۹ مدال حاصل از ۲ نشان طلا، ۵ نقره و ۲ برنز را به نام خود 

ثبت کرد. 
با اعلام فدراسیون انجمن های ورزشی فاطمه ممانی در بخش 
جوانان وزن ۵۱- و زهرا شکوهی در رده سنی امید وزن ۵۱- به 
مدال طلا رسیدند. فاطمه خزایی در رده سنی امید وزن ۶۷-، رقیه 
محمدیان رده سنی امید وزن ۴۸-، سمین یحیوی رده سنی 
امید وزن ۷۱-، الهه عابدی رده سنی جوانان وزن ۴۲- ، فاطمه 
حسینی رده سنی امید وزن ۶۰- به مدال نقره دست یافتند. 
پروانه محمودی رده سنی بزرگسالان وزن ۶۷- و زهرا اکبری رده 
سنی جوانان وزن ۶۰- نیز مدال برنز را بر گردن آویختند. سمیه 

خزایی هدایت این تیم را به عهده داشت.
همچنین در بخش مردان علیرضا زینعلی وزن ۹۱- )جوانان(، 
قاسم کرمی پریخانی وزن ۹۱+ )جوانان(، به مدال نقره و مانی 
فاتحی وزن ۷۵ کیلوگرم )جوانان(، امیر امین وزن ۵۷ - )امید( 
و حمیدرضا کردآبادی وزن ۹۱- )بزرگسالان( به مدال برنز رسیدند. 
هدایت تیم ملی بزرگسالان به عهده مرتضی علی پناهی و تیم 

ملی جوانان به عهده محمدعلی یوسفی است. 
همچنین فدراسیون انجمن های ورزشی اعلام کرده که از سوی 
کمیته برگزاری مسابقات »سمیه خزایی« سرمربی تیم ملی زنان 

به عنوان بهترین مربی این رقابت ها معرفی شد.
گفتنی است؛ مدیریت تیم اعزامی بر عهده جواد نصیری رییس 
انجمن موی تای ایران و عضو شورای ریاست فدراسیون جهانی 
بود و مسئولیت سرپرستی زنان را خانم مژگان شاعری مدیر 
تیم های ملی موی تای زنان و سرپرستی تیم مردان را هم 
مرتضی عی پناهی بر عهده داشتند ضمن اینکه آزاد اسعدی به 

عنوان داور در این رقابت ها قضاوت کرد.
اسلامی  انجمن موی تای جمهوری  اسعدی مشاورعالی  آزاد 
ایران که به عنوان داور در مسابقات جهانی تایلند شرکت کرده 
بود، در گفت وگویی اختصاصی با روزنامه دنیای هوادار اظهار 
کرد: بنده به عنوان داور در مسابقات جهانی تایلند شرکت کرده 
 a بودم، همچنین در کنار این مسابقات در کلاس داوری سطح
اینترنشنال نیز شرکت کردم و موفق به دریافت  گواهینامه شدم، 
در این دوره از بازی ها نزدیک به ۱۵ بازی داور وسط ای بودم و 

تنها ایرانی بودم که در فینال مسابقات قضاوت کردم.
وی افزود: مسابقات انتخابی برای کسب سهمیه ورلد گیمز 
آمریکا بود که یکی از معتبرترین و بالاترین سطح کیفی دنیا را 
داشت، چرا که بیشتر قهرمان های جهان در این رقابت ها شرکت 
کرده بودند.   مشاورعالی انجمن موی تای در پایان خاطرنشان 
کرد: حدود ۹۵۰ ورزشکار در قالب ۱۲۱ تیم ملی در این مسابقات 
این  در  ایران  بودند که تیم های ملی موی تای  شرکت کرده 
مسابقات در مجموع دو مدال طلا ۵ مدال نقره و ۶ مدال برنز 
کسب کرد و خانم سمیه خزایی هم به عنوان بهترین مربی 

جهان در سال ۲۰۲۱ انتخاب شد.

در حال حاضر، از گزینه های متعددی برای تصدی پست معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش یاد نمی شود، آن طور که از راهروهای وزارت ورزش و جوانان شنیده می شود، سیدمحمد پولادگر رئیس 

فعلی فدراسیون تکواندو و محمدعلی شجاعی، رئیس اسبق فدراسیون تیراندازی دو گزینه اصلی وزارت ورزش و 
جوانان برای معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش محسوب می شوند!

مکث

شرکت  دو  جاری  دارایی های  و  هزینه  درآمد،  میزان 
بر  استقلال  و  )پرسپولیس(  پیروزی  ورزشی فرهنگی 
اساس لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ مشخص شد، اعداد و 
ارقامی که با توجه به درآمدهای دو باشگاه در سال 

جاری قابل تامل است!
بر اساس لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ که روز یکشنبه از 
سوی دولت به مجلس شورای اسلامی ارائه شد، در 
سربه سر  و  دولتی سودده  های  بودجه شرکت  بخش 
در سال ۱۴۰۱ نام دو شرکت ورزشی فرهنگی پیروزی 
بر  که  می خورد  چشم  به  استقلال  و  )پرسپولیس( 

اساس آن میزان درآمدها و هزینه ها برآورد شده است.
سوی  از  گرفته  صورت  برآورد  اساس  بر  پرسپولیس: 
دولت در لایحه بودجه ۱۴۰۱ میزان درآمدهای شرکت 
 ۲۴۴ معادل  )پرسپولیس(  پیروزی  فرهنگی  ورزشی 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان و هزینه های این شرکت 
نیز معادل ۲۴۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان لحاظ 
شده است و در بخش دارایی های جاری میزان ذخایر 
و اندوخته ها معادل ۷۵۰ میلیون تومان اعلام شده 
ورزشی  شرکت  درآمدهای  میزان  استقلال:  است. 
میلیون   ۵۰۰ و  میلیارد  معادل ۶۹  استقلال  فرهنگی 

تومان و هزینه های این شرکت معادل ۶۹ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون تومان لحاظ شده و در بخش دارایی های 
اندوخته ها معادل ۲۰ میلیون  و  جاری میزان ذخایر 

تومان است.
مقایسه استقلال و پرسپولیس؛ به این ترتیب درآمدهای 
 ۱۷۵ )پرسپولیس(  پیروزی  فرهنگی  ورزشی  شرکت 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان، هزینه های این باشگاه 
۱۷۵ میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان و مجموع دارایی های 
جاری این باشگاه ۷۳۰ میلیون تومان بیش از شرکت 

ورزشی فرهنگی استقلال است!

بر اساس لایحه بودجه برآورد شد؛

درآمد و هزینه پرسپولیس 3/5 برابر استقلال در ۱۴۰۱

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
سارا گلزاری

  خبرنگار



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                 n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، فرشید گله داری و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: سارا گلزاری                        n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                      n  دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان                        n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

دوشنبه 22 آذر 1400-  شماره ۹06

www.donyayehavadar.ir

جمله مهمی که مهدی طارمی به اسکوچیچ گفت
طارمی با اسکوچیچ سرمربی تیم ملی تماس گرفت و دقایقی با او صحبت کرد تا سو 
تفاهم های موجود برطرف شود. مهدی در این تماس تلفنی به دراگان گفت منظور او 
زیر ساخت های فوتبال ایران بوده نه عملکرد فنی این مربی بود. طارمی در توئیتر خود در 
جواب اسکوچیچ نوشته بود بازیکنان ایرانی خوب هستند و مشکل جای دیگری است. 
برای خیلی ها این ابهام به وجود آورد که شاید منظور طارمی این است که اسکوچیچ 

تاکتیکی برای تیم ملی ندارد. 

انقلاب اسکوچیچ در تیم ملی در راه است!؟
مهدی طارمی به تیم ملی باز خواهد گشت اما دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی 
از ۲ بازیکن بزرگ و مطرح حسابی شاکی و عصبانی است. این دو چهره سرشناس 
نه تنها مهدی طارمی را علیه اسکوچیچ شوراندند بلکه پشت سراسکوچیچ بدگویی 
اساس شنیدیم  بر همین  دانند!  نمی  تیم ملی  را لایق سرمربیگری  او  و  کرده 
اسکوچیچ تصمیم خود را گرفته و قصد دارد قید این دو بازیکن بزرگ یا حداقل 

یکی از این دو را بزند.

مجمع فوق العاده فدراسیون بدنسازی ۵ دی برگزار می شود
زمان برگزاری مجمع فوق العاده فدراسیون بدنسازی در پی درخواست تعدادی از روسای 
هیات های استانی، مشخص شد. پس از درخواست تعدادی از روسای هیات های استانی 
از وزیر ورزش برای برگزاری مجمع فوق العاده فدراسیون بدنسازی، معاون قهرمانی وزارت 
ورزش و جوانان در تاریخ ۷ آذر در نامه ای به عبدالمهدی نصیرزاده رییس فدراسیون بدنسازی 
خواستار برگزاری مجمع فوق العاده این فدراسیون ظرف مدت ۲۱ روز کاری شد. بر همین 

اساس مجمع فوق العاده فدراسیون بدنسازی، روز یکشنبه پنجم دی برگزار میشود.

پاداش ۵۰۰ میلیارد تومانی با یک پیروزی!
رئیس فدراسیون می گوید پاداش صعود به جام جهانی ۱۶ میلیون دلار خواهد بود. او گفت: »۱۲ میلیون 
دلار از سوی فیفا و فکر می کنم حدود ۳.۵ تا ۴ میلیون دلار هم AFC پرداخت می کند که روی هم 
رفته ۱۶ میلیون دلار می شود. این موفقیت در شرایطی است که هزینه صعود به جام جهانی کمتر از 
۲ میلیون دلار شده است.« با این شرایط تیم ملی با شکست عراق، صاحب پاداشی ۱۶ میلیون دلاری 
خواهد شد که می تواند به آماده سازی این تیم تا جام جهانی و برگزاری دیدارهای تدارکاتی کمک کند.

رایزنی وزیر ورزش برای ورود تماشاگران به ورزشگاه
وزیر ورزش و جوانان درباره ورود تماشاگران به ورزشگاه ها برای بازی های مقدماتی جام 
جهانی، اظهارداشت: برای ورود تماشاگران به استادیوم ها ، برای بازی های مقدماتی 
جام جهانی در حال مذاکره با ستاد ملی کرونا هستیم تا مجوزهای لازم اخذ شود، 
همچنین مباحثی چون بلیت فوشی الکترونیکی نیز مطرح است. افزون بر ستاد ملی 
مقابله با کرونا، دستورالعمل های بین المللی نیز در این زمینه مورد بررسی قرار می گیرد. 

مجموع این مباحث در جلسه ای جمع بندی و اطلاع رسانی می شود.

پیروزی یزدانی بر تیلور در میان لحظات برتر کشتی 2021 جهان
با نزدیک شدن به روزهای پایانی سال 2021، اتحادیه جهانی کشتی تصمیم گرفته است تا برترین 
لحظات کشتی در این سال را به نمایش بگذارد. بر این اساس اتحادیه جهانی کشتی در پست 
اینستاگرامی خود، پیروزی حسن یزدانی در فینال وزن 86 کیلوگرم رقابت های جهانی نروژ، 
مقابل دیوید تیلور آمریکایی که پس از سه بار ناکامی بدست آمد و یزدانی توانست با این پیروزی 

انتقام شکست های قبلی را بگیرد را یکی از لحظات برتر دانست.

شاکی شدن مهدوی کیا از عزیزی خادم
سرمربی تیم ملی امید از فدراسیون فوتبال دلخور است و در صورت تداوم شرایط 
فعلی دیگر قصد همکاری با فدراسیون فوتبال را ندارد. یکی از کارمندان فدراسیون 
فوتبال در گفتگویی تاکید کرد مهدی مهدوی کیا بابت این که هنوز هیچ یک از 
دستیاران و همکارانش با فدراسیون فوتبال قرارداد ندارند و فدراسیون هم اقدامی 
جدی برای عقد قرارداد با او و همکارانش نداشته، از فدراسیون دلخور است و حتی 

جواب تماس های تلفنی شهاب عزیزی خادم را نمی دهد!

زمان مجمع انتخاباتی کمیته ملی المپیک 
مشخص شد

به دنبال درخواست تعدادی از روسای فدراسیون ها که انتخابات 
فدراسیون هایشان در دی ماه برگزار می شود و با توجه به اینکه 
امکان ثبت نام در انتخابات را ندارند، مجمع عمومی و انتخاباتی 
کمیته با تاخیر برگزار می شود تا این فدراسیون ها فرصت حضور 
و ثبت نام در مجمع انتخابی کمیته ملی المپیک را داشته 

منظور  همین  به  باشند. 
مجمع عمومی و انتخاباتی 
المپیک  ملی  کمیته 
شنبه  سه  روز  ساعت ۱۴ 
۱۷ اسفندماه ماه در سالن 
استاد فارسی آکادمی ملی 

المپیک برگزار می شود.

هم  مراکش  در کشور  ویلموتس  مارک 
زمین گیر شد

مارک ویلموتس، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران قبل 
از فرا رسیدن تعطیلات مسابقات باشگاهی این کشور، در 
دو دیدار روی نیمکت این تیم سرشناس نشست. سرمربی 
بلژیکی در دو دیدار نخست خود با این تیم، یک پیروزی و یک 
شکست را کسب کرد تا همچنان عملکرد ضعیفی را در عرصه 
مربیگری از خود به جای 
به  او  شکست  بگذارد. 
عنوان سرمربی راجا مقابل 
رقم  سافی  اف سی  تیم 
خورد که از تیم های انتهای 
جدولی مراکش به شمار 

می رود.

دیدار طارمی و اسکوچیچ در سواحل رویایی؟
قرار است رئیس فدراسیون فوتبال ایران و اسکوچیچ سرمربی تیم ملی به پرتغال سفر 
کنند. گفته می شود در این نشست درخصوص مسائل مختلف ازجمله بازی دوستانه 
احتمالی با تیم ملی پرتغال بحث و تبادل نظر شود. نکته قابل تأمل سفر اسکوچیچ 
به پرتغال تماشای بازی طارمی و سایر لژیونرهای ایرانی خواهد بود. ملاقات طارمی و 
اسکوچیچی در پرتغال که به »سرزمین سواحل رویایی« معروف است می تواند سوژه 

رسانه های ایرانی و حتی پرتغالی شود.

قهرمانی دختر 
ایرانی در مسابقات 
پدل امارات

بازیکن  مرادی  بنفشه 
بانوان  پدل  ملی  تیم 
ایران به دعوت همبازی 

اماراتی خود در مسابقات امارات شرکت کرد و توانست 
در نهایت به مقام قهرمانی برسد. بنفشه مرادی در این 
باره گفت: تمام هزینه های حضورم از سوی همبازی 
من پرداخت شد. روند مسابقات تیمی بود و هر باشگاه 
با یک تیم در این رقابت ها شرکت کرد. در روز نخست 
مسابقات قهرمانی پدل امارات توانستیم نتیجه خوبی 
کسب کنیم، حضور در مسابقات قهرمانی پدل امارات 

تجربه خوبی بود.

راننده جوان 
هلندی قهرمان 
فرمول یک شد

دور   5 که  حالی  در 
مسابقه  پایان  به 
و  بود  مانده  باقی 
جلوتر  ورستاپن  از  ثانیه   ۱۲ از  بیش  همیلتون 
با  ویلیامز  تیم  از  لطیفی  نیکولاس  ناگهان  بود، 
کنار پیست برخورد کرد و موجب شد پرچم زرد به 
نمایش درآمد. خودرو سیفتی کار)safety car( تا 
یک دور به پایان مسابقه در پیست بود و زمانی 
که کنار رفت، ورستاپن با لاستیک های نرمی که 
به تازگی تعویض کرده بود توانست همیلتون را 

مغلوب کند.


